
                                                                                                             

Voorzitter en raadsleden, 

 

Op de eerste plaats willen wij van Ouderen Appèl – Hart voor Laarbeek eenieder 
dankzeggen die op enige wijze, een bijdrage hebben geleverd aan, het tot stand komen van 
deze begroting. Laten we hier ook eens onze griffier noemen die wij ervaren als grote steun 
en toeverlaat en zijn hoge inzet en snelle reactie op onze vragen.  

De programmabegroting 2023, borgt ook de inbreng van onze partij en vinden hier ook een 
goede vertaling in van onze wensen ingebracht bij de coalitievorming. 

Door ons ingebrachte punten: 

1. Met voorrang leegkomende woningen toewijzen aan onze eigen inwoners, zeker voor 
die inwoners die in hun huidige woning niet de zorg kunnen krijgen die nodig is. 

2. Een meer eerlijkere toerekening van de afvalheffing op basis van de vervuiler betaalt 
3. Een rioolheffing op basis waterverbruik. 
4. Wij zijn tegen het plan van herinrichting van de Heuvel in Lieshout waar geen 

draagvlak voor is bij de inwoners van Lieshout. 
5. Een spoedige aanpak van de verkeersonveiligheid met name de Dorpstraat in Aarle-

Rixtel en de Kapelstraat in Beek en Donk. 
6. Alle uitgaande stukken van de gemeente moeten in begrijpelijke B1 taal voor al onze 

inwoners te begrijpen zijn. 

3 van onze punten zijn door het college al ingewilligd (woningtoewijzing, alles stukken in 
begrijpelijke taal, en herinrichting de Heuvel Lieshout) Voor de overige 3 punten wordt geld 
vrijgemaakt om daar in 2023 serieus naar te kijken, en wachten wij uw voorstellen af. 

Blijft er dan niets meer te wensen over?   

Jawel: We bevinden ons in heel roerige tijden met een enorme impact voor onze inwoners 
en om er een aantal te benoemen in volgorde van belangrijkheid naar onze opvatting. 

1: De energiecrisis die vele gezinnen financieel enorm raakt 

2: de enorme instroom van vluchtelingen en arbeidsmigranten, welke onze woningmarkt die 
om vele redenen al bijna op slot zit, een woning voor onze eigen inwoners bijna onhaalbaar 
maakt. 

Wij zijn ingenomen met het feit dat vanuit het rijk in 2026 een miljard extra in het 
gemeentefonds stopt met een verwachting dat dit structureel is. 

Echter in Laarbeek stijgt de Onroerendzaakbelasting met 4,12 % om zo de komende 4 jaar 
op basis van regelgeving in zwarte cijfers te schrijven en voor 2026. Deze 1 miljard 
meetellen in de begroting levert naar onze inschatting een miljoeneuro op voor Laarbeek. 
Doordat niet te doen maskeert u in 2023 de door u voorgestelde OZB-verhoging. Hierdoor 
kunt in 2026 nog net 17.000 € zwart kan schijven. Terwijl de provincie in een schrijven aan 
de gemeentes deze ophoging voor onze begroting WEL mag opnemen. Dit valt heel slecht 
voor onze inwoners immers de komende 4 jaar schrijven we miljoenen in de zwarte cijfers 
terwijl voor vele gezinnen als gevolg van de hoge energielasten hun toekomst er juist heel 



zwart uitziet. Zet daarlangs het feit dat wij een slordige 50 gezinnen geholpen hebben met de 
aanvraag energietoeslag, waarbij we geconstateerd hebben dat bij ons zo’n 80 tot 90 % 
(veelal ouderen zijn waar veel schaamte is om daarmee naar buiten te komen) 
woningeigenaar is. Daardoor voelt deze OZB-verhoging als een extra trap na van de 
gemeente. Wij willen met deze motivatie een motie indienen om de OZB-verhoging niet door 
te laten gaan. Maar de extra inkomsten vanuit het rijk voor 2026 in de programmabegroting 
2023 op te nemen. 

De door het college benoemde speerpunten in de programma’s Gezondheid, welzijn en 
onderwijs spreken ons aan, echter mooie woorden maar geen of vage uitwerking. 

We noemen er hier een paar: 

Het minimabeleid beleid een stevige impuls krijgt met extra aandacht voor vroeg signalering.  

In 2022 Starten we met inventarisatie van minimaregelingen en bijzondere 
bijstandsregelingen om zo te harmoniseren. En dit laatste sterkt ons in het indienen van een 
motie om de bijstandsnorm van 110 % minimaal te verhogen naar 120 % 

We moeten bewaken dat in deze voortgaande digitalisering de kwetsbare groepen moeten 
kunnen meedoen.  

We zetten ons in om verborgen armoede te bestrijden. 

Graag willen wij op korte termijn duidelijke heldere uitwerking, hoe, wanneer en met welke 
effecten u dat gaat voorstellen aan onze inwoners.  

Ouderen Appèl – Hart voor Laarbeek wil een onderzoek naar de mogelijkheid van invoering 
van een Pauzeknop voor inwoners, die best lang in de wachtkamer zitten aleer hun hulp op 
gang komt. Om zo met behulp van die pauzeknop hun situatie (tijdelijk) te bevriezen, 
waardoor deze niet verergert en zorgt voor rust onze inwoners en schuldeiser(s) tot de 
opstart van hun schuldhulpverleningstraject. 

De ontwikkelingen met betrekking tot de huiskamerprojecten blijven we volgen en zien er 
hoopvol uit de vraag is en blijft dat we slechts een minimale opkomst zien. En dat dit project 
ook in Aarle-Rixtel wordt opgestart heeft onze instemming. 

De afspraken die toegevoegd zijn in dit raadsprogramma voor onderwijs en instelling van 
een lokaal educatieprogramma onderwijs voor onze kinderen en leerlingen om 
onderwijsachterstanden en kansenongelijkheid te bestrijden steunen wij van harte. 

Woningnood. 

Het mag u bekend zijn dat de provincie op basis van bevolkingsontwikkeling bepalend is 
voor het aantal woningen dat wij mogen bouwen. Het feit dat bij deze woningbouwprognoses 
de woningen voor arbeidsmigranten niet meetelt vraagt om een goede inventarisatie van het 
woningbestand in Laarbeek.  Wij durven te stellen dat zeker 250 woningen in Laarbeek 
bewoond worden door arbeidsmigranten en wij vroegen ons af of de woningen toegewezen 
aan vluchtelingen ook niet in dit rijtje thuishoren. Dit zou Laarbeek wel eens de mogelijkheid 
bieden om zo’n 350 extra woningen meer te mogen bouwen. Wij zouden dit graag eens 
onderzocht willen zien en dan voorleggen aan de provincie om zo meer ruimte te krijgen voor 
onze eigen inwoners. 

Ouderen Appèl – Hart voor Laarbeek is heel enthousiast geworden met het initiatief vanuit 
het woonbedrijf uit Eindhoven om verborgen leegstand aan te pakken. Veelal ouderen 
wonen in grote huur of eigendomswoningen en nadat de kinderen het huis uit zijn willen of 



kunnen zij moeilijk of niet naar kleinere woningen. In een specifieke buurt en ik zou de 
raadsleden graag uitnodigen om dat zelf ter plekke eens te gaan bekijken. Het woonbedrijf 
verbouwd de grote eengezinswoningen waardoor op begane grond de woning een 
volwaardige woning ontstaat die wordt bewoond door een ouder stel en de verdieping en 
zolder een volwaardige woning voor een van de kinderen of een starter. Voordeel is dat we 
zo 2 woningen krijgen op dezelfde grond als eerst 1 woning stond met een huurprijs (ruim) 
onder de sociale huurprijsgrens. Wel merken we op dat we de 65 m2 oppervlak moeten 
loslaten maar als dit in Eindhoven kan dan ook in Laarbeek. Bijkomende voordelen zijn 
snelle betaalbare verduurzaming woningbestand. Voorkoming van vereenzaming. Minder 
grond nodig voor meer woningen. Gedeelde energie en andere woonlasten. 

Het initiatief om veel geld vrij te maken voor verduurzaming door middel van meer en divers 
groen in de woonomgeving wordt door ons positief beoordeeld, echter wij zien liever dat u in 
alle 4 de kernen aan de slag gaat met 4 afgebakende gebieden en pas uitrolt na een 
evaluatie met de raad met de opgedane ervaringen en belangrijker nog hoe en met welke 
inzet van middelen en wat de effecten zijn.  

Binnen de gemeenschappelijke regeling Blink rommelt het al enige tijd en de raad kan het 
alleen vanuit de zijlijn beoordelen en dat vinden wij van een slechte ontwikkeling. Vandaar 
dat wij voorstellen overeenkomstig artikel 24a van deze gemeenschappelijke regeling om de 
raad beter in positie te brengen door het instellen (overigens doen we dit bij alle GR-en) van 
een adviescommissie. 

De afgelopen jaren hebben we bij herhaling discussie gevoerd over wel of niet instellen van 
een vuurwerk verbod. Laat duidelijk zijn dat wij van Ouderen Appèl – Hart voor Laarbeek nu 
niet meteen akkoord zijn met invoering van een vuurwerkverbod. Maar wij vinden wel om 
daar zelf de eerste stap in te zetten en om de jaarlijkse vuurwerkshow als afsluiting van Beek 
en Donk kermis waar zowel de exploitanten maar ook de gemeente geld aan uitgeeft te 
stoppen. Hiervoor zullen wij met een motie komen. 

Voorzitter tot zover onze beschouwingen over de programmabegroting 2023. 

 

Frans van Zeeland 

Louis Peeters 




